
Dagsorden til GSM i Der findes en løsning d.27.05.18 

 Finlandsvej 79 (Aktiv klynge), 7100 Vejle.  

Klokken 10.00 – 13.00. 

Betina-Claus-Anders(forlod mødet)-Niels-Oscar-Rasmus-Jesper-Steen. 

 

Sindsrobønnen 

Læs 1. og 2. Tradition 

Indførelse af 5. Koncept 

5. koncept: I hele vores struktur bør 
opretholde en traditionsmæssig 

"klageret", sådan at vi altid sikrer os, at 
et mindretals mening bliver hørt og 

personlige klager bliver omhyggeligt 
vurderet. 

 
 

1. Valg af ordstyrer samt indsættelse af rygepauser for dette møde: Claus 

 

2. Godkendelse af referat. Godkendt. 

 

3. Kassereren beretter: Saldo i kontanter: Kr. 500 og kr. 14358,12 i 

banken. 

 

4. Diverse valg: 

Når man har en servicepost, har man ansvaret for, at det bliver gjort – 

man informerer ikke – man sørger for, at en anden udfører posten. 

Vi læser servicepost-beskrivelserne op til hver valgt servicepost. Både til 

GSM og forretningsmøder. 

 

a)  Rumansvarlig: Mandag:  Oscar  Torsdag: Rasmus 

b)  Møntansvarlig 1 år (gældende fra august 2017):Claus 

c)  Kasserer, herunder banken: Steen 

d)  Mødeleder Mandage (3 mdr.): Niels Mødeleder Torsdage (3 

mdr.):Claus 

e)  Madholdet :  3 ansvarlige (3 mdr.): Steen, Rasmus, Niels 

f)  Sponsorbank (3 mdr.): Oscar – Claus (Føl) 

g)  Sekretær/hjemmeside 3 mdr: Jesper H 

h)  Info mindst 1 år fra september 2017: Jesper - Anders 



i)  Sociale arrangementer: 2 personer (3 mdr.), herunder jule- og 

påskefrokost: Andres - Niels 

 

j) GSM tager ansvar for rengøring (rengøring 2 gange i måneden) 

Vaskegulv- køkken – toiletter. Det er stadig den Rumansvarlige som 

kikker efter lokalerne efter møderne. Der vælges 3 personer som er 

ansvarlige en måned af gangen. 

Juni: Steen Juli: Oscar  August: Betina 

k) Kodning af nøgler – altid først i januar. Oscar har den 3. Nøgle 

l) Hvor og hvornår skal næste GSM afholdes: 26.08.18 

m)  Brød til næste GSM: Betina Pålæg til næste GSM: Betina 

n)  Beretning fra Regionsmedlem. Regionsmøderne er blevet bedre og der 

er godt fremmøde. Krimordningen skal den genindføres med nye 

retningslinjer? Der snakkes AA struktur, forslag til punkter på 

Servicekonference. Det er en lang proces. Der snakkes om anonymitet 

og det sociale medie(synlig AA) samt betaling og rejse godtgørelse. Til 

næste regionsmøde i november medbringer Steen vores forslag og det 

skal vi drøfte til GSM i august.  
 

5. Hvor mange penge vil vi sende til Region Midtjylland i denne periode?  

 

Herunder tages hensyn til banksaldo, kommende arrangementer og 

eventuelle andre fremadrettede udgifter.(10% af hattepenge til SBS) 

 

Der skal være mere end 4000(2000kr i kontanter og 2000 i bankreserve) 

hvis vi skal sende noget til Region Midtjylland.  

Opsparing til arrangementer holdes separat og tæller ikke med.  

Man tager kontantbeholdningen + bankreserve – 10% Det som står 

tilbage over 4000 sendes til regionen. 

 

Der sendes 3060kr til regionen og der overføres 340kr til 

Storebogsstudie.  

 

6. Hvordan har gruppeånden det? (Kan vi gøre det endnu bedre?) 

Herunder forventnings afstemning. Hvad kan vi forvente af hinanden/ 

hvad I kan forvente fra mig fremover? 

 

 



Forventningsafstemning på GSM – Der findes en løsning. 

 
Vi kan bestræbe os på at fungere som en åndelig enhed og praktisere de 12.trin i alt 

hvad vi foretager os. Vi kan fremstå som en enhed på trods af uenigheder og vi kan 

være ydmyg overfor de beslutninger der bliver taget i gruppen. 

 

Det er et personligt ansvar at prioritere AA og gruppen, samt at være med til at 

beslutninger bliver overholdt og effektueret. 

  

Vi kan værne om gruppen og dens medlemmer og være vores ansvar bevidst, dels 

for at undgå splid i gruppen men også for at undgå skadeligt sladder. 

 

Som del af forventningsafstemningen kan man udtrykke hvilke personlige resurser 

man kan bidrage med i de næste 3 måneder. Vi kan alle bidrage mere eller mindre i 

perioder og vi bør have respekt for at hver enkelte gør hvad man kan. 

  

Der kan være mange årsager til at man ikke kan være så aktiv i gruppen i en 

periode, det kan derfor skabe tryghed i gruppen hvis man bare kort orientere herom. 

  

Der kan der udover gives udtryk for, om der skal strammes op på serviceposterne 

eller man kan komme med forbedringer til samme. 

 

Niels: Det var mærkeligt at vores påskefrokost ikke blev til noget, det er en god 

mulighed for os at være sammen. Niels kommer mandag og prøver at komme 

torsdag. Er begyndt at lave trin med en sponsee. 

Oskar: Det går godt i gruppen og Oscar føler at der er en ansvarlighed som vokser i 

gruppen og det er den rigtige udvikling. Oscar mangler mod til at sige fra over for 

nogle af de gamle når eller hvis de ”mister det åndelige overblik” Føler sig i nogen 

situationer at han stadig er nykommer.  

Rasmus: Gruppeånden og GSM er lidt presset fordi vi ikke er flere til at tage poster. 

Rengøringen må ikke tage overhånd. Rasmus har fået en sponsee og Rasmus er 

udfordret af denne. Rasmus syntes det kan være hårdt når der er andre 

problematikker en alkoholisme ved en sponsee. 

Jesper H: Det går godt i gruppen der bliver arbejdet med ting hele tiden i det tempo 

som kan lade sig gøre lige nu. Vi har brug for hinanden både når det går godt og 

knap så godt i gruppen. Vi må hjælpe hinanden til at gøre gruppens gøremål på den 

mest rigtige AA måde som muligt – med åndeligheden på det rette sted. Kommer 

mandag og de fleste torsdage.   

Steen: Gruppeånden lider lidt af mangel på nykommere. Det som kan hjælpe os til 

at bevare åndeligheden er at kunne give budskabet videre. Steen er glad for 

gruppen men den er lidt mat i sokkerne lige fortiden. Steen kommer mandag og vil 

løfte sine serviceposter.  

Betina: Elsker virkelig denne gruppe. Men det er lidt hårdt at vi ikke er så mange til 

at løfte serviceposterne. Vi er lidt matte og der mangler nyt blod. Betina savner 

Anders i gruppen. Betina kommer torsdag.  



Claus: Det går ikke godt i gruppen. Men en gruppe forandre sig og det ved han 

godt. Der er sket så mange ting i gruppen og det er ikke i den retning han ønsker for 

gruppen og det er ikke sådan som gruppen var tænkt engang. Det er ikke blevet 

taget alvorligt da Claus gjorde opmærksom på at der var en anden fra gruppen som 

faktisk forulempede ham og andre i gruppen, samt denne person faktisk kunne 

skade gruppen. Samme person har før skabt splid i gruppen og det er yderst farligt 

for gruppen.  

Claus har gået og tænkt sig om, omkring gruppen og han er kommet til den 

konklusion at han ikke ønsker at forsætte i gruppen? Claus har en forpligtigelse over 

for en sponsee og derfor kommer han stadig i gruppen lidt endnu.  

 

Resten af punkterne overføres til GSM d.17.6.18 

 

7. Rengøring(Claus-Betina-Jesper) 

Det køre ok med rengøring, men vi skal passe på det ikke tager 

overhånd. Men vi er forpligtede mht. vores lejekontrakt, at vi efterlader 

lokalerne som om vi ikke har været der.  

Der vælges 3 ansvarlige og de køre en måned af gangen. Den 

ansvarlige kan sørge for at der flere som lige giver en hånd. Når vi 

hjælpes ad så tager det ikke så lang tid. Rengøring er minimum 2 gange 

om måneden og ellers hvis der trænger ekstra(vinterperioden) 

 

8. Er vi et klubhus med 2 møder eller er vi EN gruppe?(Claus) 

 

Vi må kikke på vores praksis – Er vi et AAmøde eller er vi en gruppe? 

Det sætter tingene i perspektiv. Vi må ikke gå og falde i søvn og bare gå 

rundt og sige at vi er åndelige, hvis vi ikke er det. 

 

Et møde er kun en måde hvorpå en gruppe kan bringe budskabet 

videre, der er mange andre måder, sygehus, opsøgende m.m 

  

Skal vi se på om vi skal nedlægge nogle serviceposter hvis der ikke er 

kapacitet til at udføre alle poster lige nu – eller er det for meget med to 

møder? 

 

Der er frustration omkring det der sker i gruppen, der er traditioner som 

ikke bliver givet videre til de nye, men på den anden side så siger de 

gamle at de har prøvet at sige det men at de bliver mødt med arrogance 

og egenrådighed. 



Der kommer rigtig mange ting op som udskyder den egentlige 

dagsorden. Der er flere ting som fylder, både gamle ting men også 

problematikker som er nye.  

 

Vi kommer til at bringe nogle forslag til dagsorden til næste GSM som 

handler om, hvad skal vi i gruppen og hvordan skal vi gøre det. 

 

 

Vi beslutter at holde et ekstraordinært GSM. Vi mødes torsdag d. 

31.5.18 kl.18.  – Dagsorden: Vi må tage en åndelig rationaliserings 

runde, som går på hvad gør vi nu? Skal der tages nogle beslutninger 

nu? Skal vi finde tid så vi kan mødes til endnu et ekstraordinært GSM og 

drøfte videre og få gennemført resten af dagsordenen eller køre den 

videre til næste GSM?     

 

9. Påskefrokosten(Jesper) 

 

10.  Hvordan bakker vi bedst op om de beslutninger taget på GSM, også 

dem vi ikke er enige i? (Betina) 

 

11.  Skal vi forsætte beslutningen om, at såfremt man ikke dukker op til sin 

post, så bliver opgaven ikke udført?(Betina) 

 

12.  Hvad er sponsoropgave, og hvad er ikke sponsoropgave?(Betina) 

 

13.  Vores møder – Struktur – eller ?(Oscar) 

 

14.  Føl på vores serviceposter.(Jesper) 

 

 

. Eventuelt.  (Der kan kun rejses forslag til drøftelse under eventuelt, 

  der kan ikke træffes beslutninger). Skal vi beholde SB-Kontoen? 

 

 
 

Kl. 13.00 – SINDSROBØNNEN… 

 

Gør en god dag! 



                                                                                                  

 

   

 

 


